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Nr. 6 – 2020 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Onsdag den 21.10.20 kl. 17.15-19.45 

Mødelokale PM2 

 

 

 

 

Afbud: Thomas, Tina og Mia 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Sang: Ingen p.g.a. COVID 

Sang næste møde:  

  

  

Referat:  

  

56/20  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 15.9.2020.     

Godkendt 

Ordstyrer 5 min  

  

57/20  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne Ingen meddelelser fra eleverne. 

b) Ledelsen Udskolingen: 

- I uge 44 er der terminsprøver for 9. årgang 

- Projektuge for 8. årgang 

- Edison for 7. årgang 

- Der er UPV samtaler med 8. årgang, UU vejlederen 

deltager 

- Der er taget beslutning om hvilke udemøbler, der 

skal indkøbes for de 25.000 kr. fra sidste års 9. 

klasse. Vi får et hygge hjørne med beplantning og 

møblerne udenfor. 

- En del elever har det svært, og der ydes et flot 

arbejde fra lærernes side. 

Mellemtrinnet: 

- Covid reglerne har sat en stopper for vores 

morgensang, genoptages når det er muligt igen. 

- Bo har været rundt i alle klasser, det har været en 

god oplevelse, meget fin undervisning, dygtige 

elever og god stemning. 

- Vi afholder alle MUS samtaler i de kommende 2 

måneder. 

Indskolingen:  

- Der afholdes skole/hjem samtaler. 

- Der kommer nationale test for 3. årgang i 

matematik og for 2. årgang i dansk. 

- Har ligeledes været rundt i klasserne, det var en 
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meget positiv oplevelse, rolige børn og god 

undervisning. Covid regler fylder meget Der går en 

del tid med håndvask og afspritning af borde. 

Personalet føler sig alene, og man kan ikke 

samarbejde, som man plejer at gøre. 

SFO:  

- Pedellerne har bygget et flot skur til vores cykler 

- Vi har indkøbt et telt, så børn/voksne kan komme 

lidt i læ. Personalet har fået puder til at sidde på. 

- Så er vi begyndt at lægge billeder på Facebook med 

alle de sjove aktiviteter, vi laver. 

Pernille: 

- Alle afdelinger er godt i gang med det store SPARK 

projekt, vi mødes igen i løbet af 14 dage. 

- Antimobbestrategien bliver brugt af alle, det er 

meget positivt. Der er stolthed omkring den. 

Gennemgang på alle afdelingerne en gang om året. 

- Den kommunale trivselsundersøgelse er endnu ikke 

kommet, så vi venter spændt på den. 

- De sygdomstilfælde, vi har, er ikke arbejdsrelateret. 

- Ved sidste møde blev der gjort opmærksom på, at 

det ikke er skolen, der bestemmer om der skal 

være 2 eller 3 klasser. Vi talte dengang om de store 

2. klasser. Der er nu tjekket op med forvaltningen, 

og det er korrekt, hvad der blev fremlagt sidst, det 

er styrelsesvedtægten i kommunen, der sætter 

rammerne for, hvor mange klasser, vi må danne – 

og dermed skal antallet af elever i en klasse være 

op til og med 28, inden der dannes nye klasser. 

- Vi er blevet meget mere synlige på Facebook. 

 15 min  

  

58/20  

Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter IMC: 

- Vi har fået gang i komme/gå systemet, der er 

stadigvæk nogle udfordringer, eksempelvis var alle 

ferietilmeldinger i 1c væk dagen før ferien. 

- Økonomi, besparelser og Covid regler fylder meget. 

Camilla:  

- Covid giver angst for nogle medarbejdere. Det er 

angsten for at være sammen med for mange, der 

fylder. Ledelsen er god til at lytte på vores 

bekymringer, og de gør hvad de kan for at hjælpe. 

- Besparelserne fylder meget 

- Fedt at høre at indskolingen og mellemtrinnet har 

harmonisk undervisning. Udskolingen er på 

overarbejde lige nu. 

b) Forældrevalgte SB: 

- Der blev på et forældremøde givet udtryk for at det 

var træls at børnene kommer hjem og siger at ” Det 

har vi ikke råd til”. Det kunne måske siges på en 

anden måde. 

- Pernille fortæller, at hun flere gange har opfordret 

medarbejderne til at bruge de penge, der er afsat i 

fagenes budget. Pernille har et stort ønske om, at vi 
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bliver bedre til at forstå vores budget og bruge det. 

 

c) Formanden Formanden: Trafik kommer senere. 

15 min  

  

59/20  

Forandringsmodel/Virksomhedsplan 

Særlig fokus på mål nr. 6.  

Gennemgang af ark vedrørende trivsel udleveret på mødet. 

Der er fremgang i trivslen, flere er blevet glade for deres 

skole og undervisningen giver lyst til at lære. Selvom det 

er små marginaler, vi er steget med, er det fint. Vi har ikke 

haft stigning på trivslen i mange år. Til gengæld er vi ikke 

så dygtige til at lære eleverne tysk. Vi har fået at vide, at 

vi skal blive bedre til at give højere karakter i faget, vi 

stiller højere krav til eleverne end resten af Danmark. 

 

Gennemgang af forandringsmodellen. Vi arbejder i 

øjeblikket med, hvordan vi får nedbragt vores segregerings 

% - og hvordan vi får flere børn til at blive glade for at gå i 

almen klasse frem for specialklasse. 

Skolebestyrelsen er en del af Forandringsmodellen. SB 

ønsker fokus på trivsel på hvert skolebestyrelsesmøde. 

I forhold til KAKSIEK, så vil vi arbejde med de unge om IT, 

digitalisering, etik og moral. 

 

I forhold til verdensmålene, så ønsker SB at arbejde med 

principper for bæredygtighed. 

Trivsel: Egen tilstedeværelse i livet og biodiversitet 

Pernille/20 min  

332661-20_v1_Bilag 

2) GODKENDT AF BUD 15. SEPT. 2020 - Folkeskolen i Aabenraa Kommune - sammen om et trygt og fag(1).DOCX
 

Forandringsmodel 

Hærvejsskolen 9.10.20.doc
 

 

  

  

60/20  

Status COVID-19 Pernille: Der er fortsat ingen smittede medarbejdere eller 

børn. Men et barn af en medarbejdere er smittet, og en 

konsulent har været sammen med et smittet barn. 

Pernille/alle – 10 min  

  

61/20  

Trafik 

 Trafikpolitik 

 Trafikale forhold omkring 

skolen. 

 

Trafikforhold: Der er kommet prikker på gangstien uden 

for skolen. Der mangler stadigvæk belysning på P- 

pladsen. Pernille har været i kontakt med kommunen 

adskillige gange, men har ikke fået svar endnu. 

Jørgen fortæller at han har talt med Helle Lausten, der har 

været i kontakt med kommunen. Det ser ud til at 

ministeriet ikke vil give en dispensation til lys igennem 

fredsskoven. Der nedsættes et udvalg som skal arbejde 

med lys/trafik: Lasse, Christian, Keld og Pernille. 

Bustiderne passer ikke med ringetiderne, det er vi i gang 

med at finde en løsning på. 

Punktet tages op på næste møde 
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Jørgen 20 min.  

Trafikpolitik 

2020.docx
 

Gennemgang af trafikpolitikken.  

Vedhæftet udkast til Trafikpolitik – endnu ikke færdiggjort. 

  

Pause med spisning.  

10 min  

  

62/20  

Status på økonomi. Drøftelse af 

handleplan for nedbringelse af 

underskuddet.  

Budgetopfølgning. - Vi satser på at komme under et 

underskud på 4 %. 

 

Vi er blevet bedt om at forholde os til forældrebetalingen i 

SFO 2. Betalingen på Hærvejsskolen er på 300 kroner – og 

det er væsentligt lavere end på kommunens andre skoler. 

Susanne gør opmærksom på, at SFO 2 personalet har 

udtrykt bekymring for, om børnene på grund af stigningen 

vil blive meldt ud, og at pædagogerne derved kan risikere 

at miste deres arbejde. 

 

Skolebestyrelsen beslutter, at forældrebetalingen skal stige 

med 100 kr. pr. år de næste 3 år.  

Dermed stiger betalingen for SFO2 til 400 kroner pr. 

1.1.2021, 500 kroner pr. 1.1.2022 og 600 kroner pr. 

1.1.2023.  

 

Forældre orienteres gennem e-boks – og i Forældrenyt. 

Pernille 15 min  

  

63/20  

Status 9. årgang. Camilla fortæller -at der er støj i de 2 store klasser.          

-Læringsmiljøet i det almindelige klasselokale er dårligt. 

Der er en god trivsel blandt eleverne, de har det godt med 

hinanden. 

 - Der er udtrykt bekymring for, om man overhovedet kan 

finde en lejrskole i sidste øjeblik. 

- Gode praktikuger 

- Der tales ikke så meget om de store klasser længere, det 

er et vilkår 

 

SB ønsker at starte næste møde med at se klasserne, og 

Camilla skaffer billeder af klasserne med eleverne i. 

Anette og Camilla 5 min  

  

64/20  

Evt. Udsat 

10 min  

  

65/20  

Skolebestyrelses-seminar Udsat 

Jørgen og Lasse 5 min  
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 Punkter til næste møde: 

Revision af principper – hver gang. 

Trivsel i 9 årgang 

Busafgange og ringetider. 

Økonomi 

Ny prøveform i naturfag. 

Legeplads 

Trivsel 

Princip for skolens arbejde med FN’s verdensmål. 

Forandringsmodellen. 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2019.docx

 
 


